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Pán starosta, na slovíčko!            Zo života v materskej škole           Zo základnej školy v Drienove            Futbal

Je síce už po prvom májovom sviatku, ale nedalo mi a navštívil som 
internetové  stránky,  aby  som  si  zaspomínal  na  časy  dávno  minulé, 
ktoré majú pre štyridsiatnikov a viacročných svoju farbu, chuť, vôňu ... 
a prekrásne spomienky.  Bol  problém  vybrať  z príspevkov,  do ktorých 
vložili ľudia svoje spomienky.
Prečo prvý máj...
Prvý  máj  je  medzinárodným  sviatkom  pracujúcich.  Uznesenie  o 
oslavách prijal ustanovujúci kongres II. internacionály roku 1889 v Paríži 
na pamäť všeobecného štrajku a masových demonštrácii chicagských 
robotníkov ktoré sa konali roku 1886 za osemhodinový pracovný čas. V 
roku 1886 sa všade v USA – od New Yorku po San Francisco zdvihla 
vlna demonštrácií. Centrom boja bolo Chicago, do ulíc ktorého vyšlo 1. 
mája 40 000 štrajkujúcich.  Štrajky pokračovali  ešte dva dni,  avšak 3. 
mája  využila  polícia  stretnutie  štrajkujúcich  so  štrajkokazmi  a  začala 
paľbu do robotníkov, pričom šesť osôb bolo zabitých a päťdesiat ťažko 
ranených. Po krvavých udalostiach v Chicagu rozpútali úrady v celých 
USA štvanice proti  robotníckemu hnutiu a masovo zatýkali.  Po vzniku 
ČSR bol od roku 1919 1. máj vyhlásený za štátny sviatok. Prvomájové 
oslavy  sa  niesli  v  duchu  boja  proti  nezamestnanosti  a  zhoršovaniu 
postavenia pracujúcich. V rokoch 1933 – 1938 vyjadrovali protest proti 
fašizmu a vojne.
Po vojne ...
Slávnostne vyzdobené tribúny. Mávadlá a transparenty, portréty Lenina, 
Marxa,  Engelsa  a  Gottwalda.  Pionierske  rovnošaty.  A  budovateľské 
pochody  od  rána  vyrevujúce  zo  všetkých  ampliónov  lemujúcich 
vyzdobené  ulice.  Kto  nemohol  prísť  osobne,  mohol  sa  kochať 
prostredníctvom  televíznych  prenosov,  a  to  aj  z  bratskej  Moskvy  a 
ďalších spriatelených krajín a miest. Atmosféra Sviatku práce, ktorá sa 
nedá vymazať z pamäti. Dnes už pre väčšinu z nás 1. máj znamená iba 
štátny sviatok a voľný deň. Pred pár rokmi však nebolo možné na 1. 
mája ísť na výlet či leňošiť doma. Či sa chcelo alebo sa nechcelo, šlo 
sa do sprievodov.... 
Ako  si  spomínajú  ľudia,  napríklad  tí,  ktorí  pracovali  na  kultúrnom 
„fronte“:  "My v kultúre sme išli do sprievodu až ku koncu, čo znamená, 
že sme sa zoradili  okolo obeda.  Dovtedy sme sa mohli  porozprávať, 
respektíve občerstviť  sa  z bohatej  ponuky  na tento  účel  vybavených 
stánkov. K dispozícii bolo aj tropické ovocie, ku ktorému sme sa snažili 
v  ten  deň  dostať.  V  ostatné  dni  bolo  zohnať  pomaranče  a  banány 
problém. Rozprávali sme sa, vtipkovali, a tak čas veľmi rýchlo ubehol. 
Pre nás ešte slobodné devy bol 1. máj príležitosťou pekne sa vyobliekať 
a  upraviť.  Pamätám  sa,  že  som  si  do  sprievodu  niekoľkokrát 
zaobstarala nové šaty. Nepríjemné bolo, keď nevyšlo počasie. Raz lialo 
ako z krhly a potom  čakanie pod dáždnikom  bolo dosť  nepríjemné." 
Menej  humorný  bol  prvomájový  sprievod  v  roku  1986.  "To  už  taká 
sranda nebola. Vedelo sa, že vybuchla atómová elektráreň v Černobyle. 
Bolo verejným tajomstvom, že rádioaktívny mrak obišiel  celú Európu. 
Napriek  tomu  sa  prvomájový  sprievod  konal  akoby  sa  nechumelilo. 
Lenže ľudia vtedy neboli  informovaní, aj keď mnohí tušili,  že to môže 
mať zdravotné dôsledky. Žiaľ, vtedajší mocipáni usúdili, že nič nehrozí. 
Dokonca sa hovorilo o tom, že naša vláda podcenila situáciu viac ako 

Sovieti."  Napriek tomu prevažujú  na prvomájové sprievody len dobré 
spomienky. "Na väčšinu zlého človek časom zabúda. U mňa sa 1. máj 
spája  aj  s  milými  stretnutiami  so  známymi.  Chodili  sme  na  pivko  a 
párky, to je asi nasilnejšia spomienka. Keďže sprievod bol na Leninovej, 
dnešnej Hlavnej a tribúna bola povyše vtedajšieho Prioru, hromadne sa 
chodilo nakupovať tropické ovocie. Vtedy bolo dostať grepy, banány, či 
pomaranče, aj iný podpultový tovar. Na jednej strane mi niektoré veci z 
tých  čias  chýbajú,  na druhej  strane je  dobré,  že  dnes  nemusí  nikto 
dobrovoľne povinne chodiť  do sprievodu,  ale môže tento  deň stráviť 
podľa svojich predstáv. "Deti a študenti vnímali prvomájové sprievody a 
oslavy po svojom. Veď to bol voľný deň a navyše sviatok. "Ako deti sme 
povinne s rodičmi  išli  do sprievodu a tešili  sa na cukrovú vatu a iné 
dobroty. Májový sprievod mal svoje čaro. Ale vtedy ma popoludňajšie 
sadenie uhoriek neminulo. Neskôr ako gymnazistka som po sprievode 
so  spolužiakmi  vyrazila  niekde  na  Rybu  a  podvečer  na  prvomájovú 
diskotéku." Prvomájové sprievody mali aj svoje pozitíva. "Napriek tomu, 
že  sa  to  obdobie  nazývalo  socializmus,  ľudia  mali  k  sebe  bližšie. 
Nebolo to o rozdielnych spoločenských vrstvách, dokázali sa uvoľnene 
baviť. Tým, že to bolo povinné, sme sa tam vlastne všetci stretli“. Pre 
futbalového trénera Andreja Daňka bol 1. máj, so všetkým čo k nemu 
voľakedy  patrilo,  príjemný  deň.  "Dnes  je  tendencia  všetko  minulé 
zhadzovať, posmievať sa tomu, že sa voľakedy chodilo do sprievodov. 
Ale veď to bol len prejav úcty k práci. Ešte ani na svete som nebol, keď 
sa 1. máj oslavoval. Ten sviatok nevymysleli ani komunisti, v Amerike 
vznikol už dávno predtým. Nemám rád ľudí, ktorí niečo také negujú..."
A dnes...
Neoddýchneme...
A na  dokreslenie  a spestrenie  sme  zaradili  veľmi  pekné  porovnanie 
siedmych  divov,  ale  takých  našich.  Na nich  sme  usilovne  pracovali 
a pracujeme (poniektorí).  Niekto viac,  niekto  menej.  Ale  je  dobré,  že 
ľudia nestrácajú humor ani v dnešných časoch.
Sedem divov komunizmu:
- Každý mal prácu.
- Hoci mal každý prácu, nikto nič nerobil.
- Hoci nikto nič nerobil, plán sa plnil na 100 percent.
- Hoci sa plán plnil na 100%, nikde nič nebolo.
- Hoci nikde nič nebolo, predsa mal každý všetko.
- Hoci mal každý všetko, predsa všetci kradli.
- Hoci všetci kradli, nikdy to nikde nechýbalo.
Sedem divov kapitalizmu:
- Nikto nemá prácu.
- Hoci nikto nemá prácu, všetci pracujú.
- Hoci všetci pracujú, plán sa neplní na 100 percent.
- Hoci sa plán neplní na 100 percent, je všade všetko.
- Hoci je všade všetko, predsa každý všetko nemá.
- Hoci nemá každý všetko, predsa kradnú tí, čo všetko majú.
- Hoci kradnú tí, čo všetko majú, nikdy nikoho nechytili a všade niečo 
chýba.

Váš spomínajúci „šéfredaktor“

O máji po prvom máji

MŠ - Ako sme vítali jar ...
Príchod jari, blížiace sa Veľkonočné sviatky a ľudové zvyky súvisiace 
s týmto ročným obdobím poznajú a aj oslavujú už deti v MŠ. Vítali prvé 
jarné slniečko a napokon aj vynášali „zlú“ Morenu na blízku Torysu. Na 
moste sme sa s ňou rozlúčili  spevom a tancom. Podľa tradícií sme ju 
zapálili  a hodili  do vody ,nech už príde jar,  voňavá a krásna.  Hravým 
spôsobom  budujeme  v deťoch  vzťah  k ľudovej  duchovnej  kultúre, 
hudobnému folklóru a ľudovému tancu už od útleho veku. Učíme deti 
vážiť  si  prírodu  tak,  ako  si  ju  vážili  naši  starí  rodičia.  Priblížili  sme 
deťom  blížiacu  sa  Veľkú  noc  a ľudové  zvyky  súvisiace  s týmto 
významným  obdobím  ako  sú  oblievačka,  šibačka  alebo  maľovanie 
veľkonočných  vajíčok.  Atmosféru  umocnila  estetická  výzdoba  našej 
materskej školy. Deti mali z týchto akcií radosť, ktorú prezrádzal úsmev 
na ich tvárach.
Ľudmila Repková, MŠ Drienov

MŠ - 16. apríl Deň narcisov
Deň  narcisov  sa  už  tradične  koná  v apríli  každého  roka.  Jeho 
symbolom je žltý narcis – kvietok jari a nádeje, ktorý si ľudia pripínajú 
v tento  deň  na  svoj  odev.  Každý  zúčastnený  má  pocit,  že  pomohol 
dobrej veci, pomohol tým, ktorí to potrebujú a cítia s ľuďmi, ktorí majú 
problém a trápi ich civilizačná choroba. Navzájom si pomáhať by malo 
byť  samozrejmosťou a malo  by sa začínať  už u tých  najmenších.  Aj 
naše deti v MŠ sú vedené k schopnosti nezištne pomáhať iným a mať 
vnútorné  uspokojenie  z pomoci.  Deti  boli  zapojené  do  príprav  Dňa 
narcisov  a v tento  deň  pri  príchode  do  MŠ deti  všade  videli  narcisy 
v rôznych  podobách.  Boli  oboznámené  s tým,  že  ich  mamka  a ocko 
môže  pomôcť  chorým  akoukoľvek  pomocou  –  finančným  darom, 
zaslaním SMS... Najväčšiu radosť mali deti z kvietka narcisu, ktorý im 
zdobil  košieľku,  svetrík.  Na  znak  vďaky  za  podporu  rodičov  mali  
pripravené narcisy a cukríky.  Dúfame,  že v tento  deň neostal  bokom 
žiadny rodič a zúčastnil sa tejto charitatívnej pomoci.
A. Oľhová
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Strana 96, zapísané v roku 1938
Napätie u nás
Doba je veľmi vážna. Zraky celého sveta sa obracajú na nás. Udalosti, ktoré sa 
u nás a okolo nás dejú, ohrožujú základy a integritu ČSR. Na Sudetoch sú stále  
incidenty, vláda povoláva na 21. mája viac roč. do zbrane. Temer v poslednej 
hodine  pred  vypuknutím  vojny  sišli  sa  v  nemeckom  meste  Mníchove 
predsedovia vlád Anglie, Francie a Talianska s vodcom nem. národa Adolfom 
Hitlerom, aby učinili  posledný pokus na záchranu mieru. Mier bol zachránený, 
ale Československá rep.  stala sa obeťou.  Spojenci  poradili  nám, že musíme 
odstúpiť kraje obývané Poliakmi, Nemcami a Maďarmi.
Kus po kuse odtrhli z tela republiky Čslov. Maďarom sme odstúpili 10307 km2, 
Nemcom  37  km2,  Poľákom  221  km2.  Zostalo  Slovensku  38.456  km2. 
Odstúpené obce Maďarom 771, Nemcom 2, Poliakom 11. Nám zostalo 4704. 
Odstúpené obyvateľstvo zo Slov. Maďarsku 854.217, Nemecku 15.566, Poľsku 
9.914. Zostalo nám 2.450.069 obyvateľov. Stratili sme 151.478 obytných domov 
a zostalo nám 416.865 domov.
Pre nás Drienovčanoch je najväčšia strata (Maďarom odstúpené Odovzdané) 
Košice. Poľsko ukrutne tiež trhá naše tisícročné hranice. Vzali nám Javorinu z 
Oravy a Spiša.
Vo chvíli najväčšieho nebezpečia zostali sme sami. Prezident Dr. Eduard Beneš 
vzdal sa svojho úradu na vyšší rozkaz. Po jeho odstúpení utvoril sa národný štát  
Čechov a Slovákov.

Stalo sa nestalo v Drienove 
Miniatúrky zo života
Pozerám sa cez okno a, ako každý rok v tomto ročnom období, vyťešujem sa z 
novej trávy, kvietkov, vtáčikov. Nemôžem sa dočkať záhrad žltých od púpavy, 
vône kvitnúceho orgovánu. A pri tejto sladkej nečinnosti sa mi vždy vynorí jedna 
spomienka.
Moje sesternice a ja sme trávili krásny májový deň u našej babky. Neviem koľko 
nás presne bolo, možno štyri – päť, ale celú perepúť poslala babka na nákup do 
Jednoty (asi si chcela trocha vydýchnuť). Dala nám peniaze naviac na nanuky, 
aby sme sa cestou späť občerstvili.
Nakúpili sme, čo bolo treba a miernym krokom sme zamierili na Nižný koniec. 
Nanuky sa  nám v rukách začali  topiť,  preto  sme vymysleli  krásnu vec – na 
briežku pri kostole sme sa usadili medzi kvitnúce kríky orgovánu a vychutnávali 
sme si nanuky. Ako správne ženy sme sa zakecali a prestali sme vnímať čas. 
Vysmädli sme, a tak sme vytiahli z nákupnej tašky mlieko a namieste ho vypili.  
Pokračovali sme chlebíkom a ostatným nákupom. Slovom, čo sme nakúpili, to 
sme  si  na  príjemnom  romantickom  piknikovom mieste,  ukryté  za  kvetinovou 
stenou, aj zjedli.
Po dvoch hodinách  sme sa vo výbornej  nálade pobrali  ku babke.  A to  vám 
poviem, dodnes si pamätám ten pocit  nespravodlivosti  a nepochopenia, ktorý 
sme vtedy zažili, keď nás tá milá osoba miesto s úsmevom, vítala s krikom a 
mám pocit, že padla aj nejaká tá na zadok.

Z pamätnej knihy obce Drienov

Manželka stála v spálni pred 
zrkadlom a prezerala sa.
Nebola  spokojná  s  tým,  čo 
videla a tak povedala svojmu 
mužovi:
"Cítim  sa príšerne.  Vyzerám 
stará,  tučná  a  škaredá. 
Naozaj potrebujem, aby si mi 
povedal  nejaký  kompliment, 
niečo pozitívne."
Manžel  odpovedal:  "Na  tvoj 
vek máš zrak ako orol."

Opýtal  som  sa  manželky 
"Kde  chceš  ísť  osláviť  naše 
výročie?"
Potešilo  ma,  ako  sa  jej  tvár 
od radosti rozžiarila. "Niekde, 
kde  som  už  nebola  dlhú 

dobu", povedala.
Tak  som  jej  navrhol  "Čo 
povieš na kuchyňu?"

Keď som prišiel  včera večer 
domov,  manželka  chcela, 
aby som ju vzal niekam, kde 
je draho...
Tak  som  ju  vzal  na 
benzínovú pumpu.

Moja  žena  mi  naznačovala, 
čo  chce  na  nadchádzajúce 
výročie.
Povedala:  "Chcem niečo,  čo 
prejde  od  0  na  150  za  3 
sekundy.“  Tak  som  jej  kúpil 
osobnú váhu

Bavíme sa s občasníkom

Spoločenská  kronika
V druhom a treťom štvťroku roka 2010 gratulujeme týmto 
jubilantom:

K 60-tym narodeninám
06. 04. Marta Ivanová Osloboditeľov 46
27. 04. Monika Koželová Žižkova 7
01. 05. Ľudovít Hricko Pod Dvorom 10
06. 05. Johana Ondrejová Letná 4
29. 06. Pavol Kolenič Mierová 4
07. 07. Ján Praščák, Ing. Okružná 46
02. 08. Imrich Čitbaj, PhDr. Kvetná 5
25. 08. Milan Jurek Mierová 11
30. 09. Ján Pihulič Mierová 4

K 70-tym narodeninám
08. 04. Helena Hudačková Kvetná 19
02. 07. Imrich Straka Žižkova 16
23. 08. Regina Jureková Košická 22

K 80-tym narodeninám
24. 04. Mária Gabanová Žižkova 78
11. 05. Jozef Dzúr Záhradná 52
15. 06. Marta Jančušová Mlynská 16
23. 07. Jozef Velček, PhDr. Žižkova 47

Medzi nami vítame nových občiankov:
12. 03. Michaela Balogová Pod Dvorom 11
21. 03. Katarína Hudačková Kvetná 19
22. 03. Karolína Gallová Jarková 30
24. 03. Tomáš Vanca Letná 17
29. 03. Tatiana Palisková Tehelná 23
31. 03. Stella Sosová Kvetná 12
01. 04. Natália Jureková Záhradná 80

K sobášu gratulujeme:
10. 04. Ladislav Vasilenko, JUDr. Revolučná 10
a Martina Ižariková Lipany, Železničná 15
17. 04. Miroslav Zgola Tehelná 19
a Simona Kleinová Sp. Nová Ves, Gemerská 18
01. 05. Matúš Jurko Okružná 20
a Marcela Kropková Šarišské Bohdanovce 175

Navždy sme sa rozlúčili: 
11. 03. Anna Ivanová, 68-ročná Žižkova 84
19. 03. Elena Kurucová, 82-ročná Žižkova 40

MŠ - Náš jedálny lístok
Naučiť dieťa správnym stravovacím zvyklostiam, ktoré si odnáša na celý život, 
je jednou zo základných úloh dospelých v bezprostrednom okolí dieťaťa.
Neexistuje jednoznačne dobrá alebo zlá potravina, existuje iba nesprávny výber 
zloženia  alebo  množstva  vybratej  potraviny  a nesprávny  spôsob  stravovania. 
Deti  v MŠ  sú  vedené  k pravidelnosti  stravovania,  časové  rozpätie  medzi 
podávaním  jedál  je  trojhodinové.  Pripravená  strava  je  chutná,  vzhľadná, 
zdravotne  vyhovujúca,  ale  hlavne  zmiešaná,  pestrá,  ľahko  stráviteľná,  no 
predovšetkým biologicky hodnotná a energeticky primeraná.
Jedálny  lístok  je  obohatený  pravidelným  prísunom  vitamínov,  mliečnych 
produktov, ovocia a zeleniny. Pitný režim je súčasťou celodenného pobytu detí 
v MŠ. Naši rodičia sú stále informovaní o dianí v MŠ a výstavky jedál s vkusným 
stolovaním a prestieraním chystá MŠ v spolupráci so Školskou jedálňou. Takáto 
výstavka sa uskutočnila v jeseni a druhá prebiehala v marci. Rodičia sa nielen 
inšpirujú prípravou jedál pre svoje deti, ale im to pomáha doplniť stravu svojich 
deti  po príchode z MŠ.  Mliečny deň,  deň vody,  deň čajov,  ovocný deň v MŠ 
zabezpečujú zdravý rast a vývoj detí v predškolskom veku. Detská chuť sa mení 
tak,  ako  sa  mení,  vyvíja  a rastie  aj  dieťa.  Má  sa  meniť  podľa  požiadaviek 
v jednotlivých fázach rastu a preto je povinnosťou každého dospelého mať stále 
na mysli  zdravý vývoj jemu zvereného dieťaťa. Nežijeme preto, aby sme jedli, 
ale preto, aby sme žili.               A. Hnatová
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Po  zime  sa v priekopách  okolo  ciest  objavilo  množstvo  odpadu 
všetkého druhu.  Dali  ste  ho pozbierať,  no  už  je tam znovu.  Čo 
s tým chcete robiť?
Len ťažko si  viem predstaviť  stretnutie  s  človekom,  ktorého  by som 
náhodne  pristihol,  ako  zastaví  autom  pri  ceste  a vyhodí  do  trávy 
igelitové  vrece  s odpadom.  Možno  by  to  „schytal“  za  všetkých,  ktorí 
nerešpektujú  základné  princípy  ľudskosti,  ohľaduplnosti  a takým 
úbohým konaním dokazujú,  že ešte nedorástli  do ľudskej  spoločnosti 
začiatku  tretieho  tisícročia.  Možno  to  znie  ako  fráza,  ale  je  to  krutá 
pravda.
Čo s tým robiť? Chcem požiadať o pomoc všetkých, ktorým záleží na 
tom,  aby na ceste v okolí  Drienova (autom, bicyklom, či  peši)  nemali 
pocit,  že sú na smetisku. Nemusíte sa hádať s človekom, ktorého pri 
takom čine pristihnete. Stačí ak mu pripomeniete, že pri cintoríne a na 
ulici Pod dvorom (nad strelnicou) sú počas celého roka pristavené dva 
veľkokapacitné  kontajnery,  do  ktorých  môže  odpad  položiť.  Možno 
o nich nevie a v budúcnosti ich bude využívať. Tieto kontajnery sú však 
určené len pre vývoz odpadu vyprodukovaného v našej  obci,  preto je 
treba  na  túto  skutočnosť  upozorniť  občanov  iných  obcí,  ktorí  tieto 
kontajnery využívajú, prípadne to oznámiť na Obecnom úrade. 
Vývoz týchto kontajnerov síce stojí obec nemalé finančné prostriedky, 
no je to vždy lepšie, ako zbierať odpad po priekopách. V roku 2008 sme 
za vývoz veľkokapacitných kontajnerov zaplatili 200 tis Sk, v roku 2009 
– 260 tis. Sk. Sú to vysoké čiastky a zaťažujú obecný rozpočet. Mohli 
by  sa  znížiť,  keby  sme všetci  separovali  odpad  a využívali  možnosť 
odovzdať  sklo,  PET-fľaše,  iné  plasty,  papier,  pneumatiky  a rôzny iný 
separovaný odpad podľa harmonogramu vývozu spoločnosti Fúra, ktorá 
nám  zabezpečuje  vývoz  tohto  separovaného  odpadu  zdarma.  Ak 
vyhodíme tento odpad doma do KUKA nádoby spoločnosť Fúra ho raz 
za dva týždne vyváža na smetisko. V tom prípade platíme:
-  za  vývoz,  manipuláciu  a uskladnenie  odpadu  na skládke  (1.-  €  za 

jednu vyvezenú KUKA nádobu) 
- poplatok do enviromentálného fondu (21.- € za jednu tonu odpadu)  
V roku 2009 sme celkovo za vývoz domového odpadu zaplatili 22.600.- 
€  (680.000.-  Sk).  Keby  si  každý  občan  Drienova  dal  tu  námahu 
a využíval možnosť separácie odpadu boli  by tieto náklady podstatne 
nižšie.  Harmonogram  vývozu  má  k dispozícii  každá  domácnosť. 
Ušetrené peniaze by sme mohli využiť na ostatné potreby obce. 
Poplatky  za vývoz domového odpadu,  ktoré platia  občania Drienova, 
pokryjú  len  časť  nákladov  na  jeho  likvidáciu.  Ak  nechceme 
v budúcnosti  tieto  poplatky  podstatne  zvyšovať  budeme  sa  musieť 
všetci podieľať na zachovaní, resp. znížení týchto nákladov, čo nie je 
možné bez zabezpečenia separácie.
Združeniu  obcí  „Ekotorysa“,  ktorého  sme  členmi,  bola  poskytnutá 
z fondov  Európskej  únie  dotácia  cca  3  mil.  €  (90  mil.Sk)  na  projekt 
„Zvýšenie  intenzity  separovaného  zberu  komunálneho  odpadu  v 
obciach združenia EKOTORYSA“. Realizáciou projektu bude vytvorený 
jeden  fungujúci  systém  separovania  KO v  Združení  obcí  Ekotorysa, 
ktorý  bude  spoločný  pre  všetkých  29  obcí.  Bude  zabezpečovaný 
samotným  združením  v  spolupráci  s  inými  subjektmi.  Projektom  sa 
vytvorí  vhodná  technická  základňa  prostredníctvom  zakúpenej 
technológie  a  zberných  nádob  a  zavedie  sa  separovanie  biologicky 
rozložiteľného  odpadu,  ktorý  budú využívať  obyvatelia  obcí  vo forme 
kompostu.  Prostredníctvom  zrealizovanej  osvety  sa  zvýši  počet 
aktívnych obyvateľov, zapojených do separovania zo 14 608 na 29 217. 
Po  realizácií  projektu  predpokladáme  tiež  zvýšenie  množstva 
vyseparovaného  odpadu  z  dnešných  302,04  t/rok  na  plánovaných 
4213,00 t/rok.
Životné  prostredie  a jeho  zveľaďovanie  by  malo  byť  našou  prioritou 
dnes,  aj  v budúcnosti.  Záleží  len  na  nás  aký  vzťah  k životnému 
prostrediu  máme  a či  chceme,  aby  budúce  generácie  žili  v čistom 
a zdravom prostredí.

Pán starosta, na slovíčko

Aj  keď  nám  naše  mužstvá  v  jari  robili  veľa  radosti,  prišiel  posledný 
víkend  a  sme  rozčarovaní.  Ale  poďme  pekne  po  poriadku  od 
najmladších.
Žiaci  majú veľmi úspešnú jar.  Prehrali  iba jeden zápas, 1:0 v Ruskej 
Novej Vsi.  Zvíťazili  s Vyšnou Šebastovou 4:1, so Žehňou 7:2, s RFK 
Prešov 2:0 vonku, keď s týmto súperom v jeseni doma prehrali 4:9. Za 
celú jeseň získali  5 bodov a v jari hoci je len pol sezóny získali  už 9 
bodov.  Tréner  Peter  Tomko  asi  už  naladil  toto  mužstvo  na správnu 
nôtu.  Ešte  majú  3 zápasy  doma a  3  vonku,  takže  je  v hre ešte  18 
bodov. Len tak ďalej.
Naši dorastenci tak isto prehrali len jeden zápas a to zase s Kendicami, 
ktoré jasne vedú počas celej súťaže. Po prehre 1:4 už nasledovali len 
víťazstvá nad Záhradným 3:1,  Lemešanmi  13:0,  v Kokošovciach 8:1. 
Sú  strelecky  veľmi  naladení,  najme  Jozef  Šarišský,  ale  začína  sa 
presadzovať najmenší z nich Jakub Korem, ktoý výkonom prerástol aj 
tých  najvyšších.  Ešte  majú  pred sebou 4 kolá,  t.j.  12 bodov.  Tréner 
Šarišský by ich mal nabudiť na plný bodový zisk.
Samozrejme, že najviac futbalovú verejnosť zaujíma hra dospelých. Iba 
samé víťazstvá v jari naplnili fanúšikov radosťou. Výhry v Ruskej Novej 

Vsi  4:2,  v  Tulčíku  4:2,  na  domácej  pôde  s  Chmeľovom  8:0,  s 
Lemešanmi 3:2. Ale už v tomto zápase boli náznaky, že keď vyhrávame 
3:0,  že  sa  nemôže  prihodiť  nič  nepredvídané.  Vyvrcholilo  to  v 
Kokošovciach, keď po vedení 2:0 prišlo to čo sa mužstvu, ktoré chce 
postúpiť, nemôže stať. Z 2:0 bolo zrazu 2:3. Potom sme dokázali už len 
remizovať  3:3,  čo  už  asi  opäť  zahrá  do  scenára,  ktorý  sa  opakuje 
niekoľko sezón. Žehňa má 4 bodový náskok a 4 kolá pred koncom ho 
určite  nebudu  chcieť  pustiť,  hoci  hrá  u  nás.  Aj  keď  Ľubo  Tomko 
mužstvu naordinoval nové prvky, techniku, taktiku, herné prvky, vidíme, 
že to nestačí ak chýba bojovnosť akú ukázali napr. Lemešany a najmä 
Kokošovce,  keď  bojovnosťou  otočili  z  0:2  na  3:2.  Boli  sme  lepší  
technicky, takticky, mali sme oveľa viac šancí, ale bojovné srdce nám v 
rozhodujúcich momentoch chýba. Neostáva nám nič iné, len čakať, či aj  
náš najväčší protivník nezaváha. Do konca sú ešte 4 kolá. Žehňa hrá v 
Ruskej  Novej  Vsi  a u nás,  doma hrá s  Chmeľovom a Tulčíkom.  My 
hráme  doma  so  Š.  Bohdanovcami  a  Žehňou.  Ideme  do  Ľubotíc  a 
Dulovej  Vsi.  Neostáva nám  nič,  iba  čakať  na  zázrak  alebo na ďalší 
ročník?
Milan Bardák

FUTBAL

Noc s Andersenom
Z tlačových správ pred samotným podujatím sme sa napr.  dozvedali, 
že: "Sbalené spacáky má v tuto chvíli pro Noc s Andersenem více než 
30 tisíc dětí a minimálně 9 tisíc dospělých v knihovnách nebo školách... 
To vše pro děti hlásí z 892 míst, z nichž je: 267 škol v ČR, 445 knihoven 
v  ČR,  11  ostatních  v  ČR,  3  ve  Slovinsku,  41  ve  Polsku,  125  na 
Slovensku.“ 
Začínali  a končili  sme  poeticky  inšpirovanou  básničkou  tohtoročnej 
desiatej  rozprávkovej  Noci  s Andersenom.  Dnes  už  vieme,  že  sa 
uskutočnila  26.  marca  2010  v 905  miestach  v Čechách,  na  Morave, 
Slovensku, v Slovinsku a Poľsku. Celkovo sa na nej zúčastnilo 31 256 
detí a 9 984 knihovníkov, učiteľov, starostov, hercov, lekárov, skautov, 
ilustrátorov, spisovateľov, pekárov, školníkov, kuchárov atď. Tí všetci sa 
podieľali  na  tom,  aby  táto  noc  mala  nezabudnuteľné  čaro.  V 121 
slovenských knižniciach prespalo viac ako 4 100 detí.
K Noci s Andersenom sa Školská knižnica pri ZŠ v Drienove pripojila už 
po druhý raz. Deti  dostali  možnosť stráviť noc v priestoroch základnej 
školy a prežiť mnoho zábavy, súťaží a hier. Pre deti  vo veku 7 až 12 
rokov bol pripravený zaujímavý a pestrý program vlastne až do samého 
rána. Spoločným stretnutím o 18:00  sa mohla celá akcia spustiť. Prišla 
takmer  jedna  tretina  detí  našej  školy.  Večer  začal  rozdelením 
účastníkov do súťažných družstiev a voľbou kapitánov. Celkovo súťažilo 
6 družstiev s príznačnými názvami,  napr. Piráti  z Drienova, Bad boys, 

Dokonalé  dámy  atď.  Nechýbalo  aktívne  čítanie  či  počúvanie  a 
premietanie  rozprávok.  Deti  si  merali  sily  v rozprávkovom  maratóne, 
športových súťažiach a vedomostnom kvíze. Zo športových súťaží boli 
pre  účastníkov  pripravené:  skok  cez  švihadlo,  hod  šípok  do 
elektronického terča, stolný futbal, stolný tenis,  bowling a hod na terč. 
Po  pátraní  za  rozprávkovými  indíciami  v rôznych  knihách  program 
pokračoval  tvorivou dielňou,  kde si  deti  mohli  vyrobiť  vlastné záložky 
alebo vyskúšať písanie husacím brkom. Nasledovalo nočné chatovanie 
so  zúčastnenými  knižnicami,  čítanie  kníh,  absenčné  a prezenčné 
výpožičky,  počúvanie  rozhlasu, sledovanie  Andersenových  rozprávok 
a prehliadka  pyžamových  úborov.  V skorých  ranných  hodinách  sme 
ešte  spoločne  zasadili  malý  stromček  Rozprávkovník  do  školského 
parku.  Nezabudli  sme  ani  na  malé  občerstvenie,  skvelé  koláče  s 
tvarohom,  orechami  i  lekvárom  nám  pripravili  naše  tety  kuchárky, 
s dodávkou  tvarohu  nám  pomohla  pani  Straková,  za  čo  všetkým 
ďakujeme.  Samozrejme  sme  všetky  aktivity  aj  vyhodnotili.  Každý 
účastník dostal pekný pamätný list, víťazi disciplín aj knižné či iné ceny, 
ktorými  nás  podporilo  vydavateľstvo  FRAGMENT.  Spoločné  rande  
utieklo  veľmi  rýchlo  a všetkým  nám  bolo  super.  Až  na  niekoľko 
závistlivcov, ktorí nám nakúkali do okien, všetko prebehlo v najlepšom 
poriadku.  Už  teraz  sa  tešíme  na  ďalší  ročník,  len  veríme,  že  my  - 
dospeláci  opäť nazbierame dostatok  síl.  Fotografie  si  môžete pozrieť 
v našom školskom fotoalbume (www.zsdrienov.edupage.org).

Zo Základnej školy v Drienove

http://www.zsdrienov.edupage.org/
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Interaktívna hodina s UNICEFOM
V jeden deň sme sa v rámci školského projektu ŠKOLA PRIATEĽSKÁ 
DEŤOM  stretli  s dvomi  sympatickými  dámami  z UNICEFu.  Vysvetlili 
nám, na čo slúži UNICEF. UNICEF je organizácia vytvorená na ochranu 
detských  práv.  Mnohokrát  si  ani  neuvedomujeme,  aké  máme 
šťastie. Napr. deti  v Afrike musia pracovať a niektoré nechodia ani do 
školy. Ukázali nám o tom video. Hrali sme rôzne hry na tému: čo máme 
spoločné,  čo  je  právo  a čo  želanie...,  Vysvetľovali  sme  si,  čo  je  to 
diskriminácia.  Diskriminácia  je  vylúčenie  jedincov  z kolektívu  podľa 
istých  kritérií  (rasa,  náboženstvo,  chudoba...).  UNICEF  vznikol  po  2. 
svetovej  vojne,  aby  pomáhal  sirotám.  Dnes  pomáha  deťom,  ktorých 
práva  sú  porušované,  a deťom,  ktoré  nemajú  rodičov.  Ak  chcete 
pomôcť  UNICEF-u,  kupujte  pohľadnice  UNICEF  a modré  gombíky. 
Dúfajme,  že  UNICEF  bude  naďalej  pomáhať  takýmto  deťom. 
Interaktívna  hodina  sa  uskutočnila  v  našej  školskej  knižnici.  (Katka 
Kuľková)
Tradície v škole
Školská reforma umožňuje školám doplniť do školského vzdelávacieho 
programu aj  nové predmety.  Naším novým predmetom  je  regionálna 
výchova alebo povedané aj inak - výchova k láske k rodnej hrude, úcta 
k vlastným tradíciám a ich uchovávanie.
Žiaci 1. stupňa za pomoci svojich učiteliek vyrobili Moreny, ktoré podľa 
pohanských zvykov zosobnili so zimou. S hotovými Morenami sa vydali 
na  veselý  sprievod  k  rieke  Toryse,  aby  privítali  jar  v podobe 
symbolického pálenia Moreny, cestou spievali ľudové piesne. Pri Toryse 
si so “Zimou“  zatancovali, hudobno-tanečný krúžok Drienka zatancoval 
a zaspieval  ľudové  piesne.  Morene  sme  napokon vyzliekli  tradičný 
kroj, zapálili  ju a hodili  do vody. Pri poslednej rozlúčke so zimou žiaci 
Morene naposledy zamávali, aby pani Zima od nás konečne odišla.
Nezabudli  sme  ani  na  iné  tradície,  tentokrát  veľkonočné,  a  jedno 
popoludnie sme strávili ozdobovaním veľkonočných vajíčok a pletením 
korbáčov, ktoré sme napokon vyzdobili mašľami. Deti pracovali tvorivo, 
zaujala  ich  aj  práca  so  sadrovými  veľkonočnými  postavičkami,  ktoré 
domaľovali  vodovými  farbami.  Pri  vyzdobovaní vajíčok žiaci  využívali 
rôzne inovačné techniky. 
Deň narcisov
Spolupráca s Ligou proti  rakovine sa pre nás stáva samozrejmosťou. 
O to viac, že sme vzdelávacia a výchovná inštitúcia a sme presvedčení, 
že  toto  sú  praktické  aktivity,  skutočná  príprava pre  reálny  život.  16. 
apríla  sa  žiaci  a  zamestnanci  školy   už  po  štvrtýkrát  zapojili  do 
charitatívnej  činnosti  pod  názvom  Deň narcisov.  S verejnou  zbierkou 
začali hneď ráno na pôde školy. Ako tri samostatné skupiny pokračovali 
v rozdávaní žltých narcisov - kvietkov jari a nádeje v uliciach Drienova. 
Stretli sa síce s rôznymi reakciami spoluobčanov, no sme radi, že tých 
pozitívnych bolo viac.  Naši  žiaci  Ľubomír  Ducko,  Nikola Eštvaníková, 
Denisa Fialková, Eva Gorejová, Patrik Medvecko, Denis Mitrík, Viktória 
Murajdová,  Pavol  Matej,  Eva  Semančíková,  súrodenci  Miroslava 
Siváková a Patrik  Sivák,  bratia  Ján Šimčák  a Matúš Šimčák,  Daniela 
Tomčová vyzbierali  príspevky,  ktoré sme previedli  na konto Ligy proti 
rakovine.  Ich  výškou  sme  nezaostali  za  minulým  rokom.  Ďakujeme 
všetkým,  ktorí  ste   svojím  príspevkom  pomohli  boju  proti  zákernej 
chorobe – rakovine.
Matematika súťažne
Pre  mnoho  detí  je  matematika  veru  neľahký  predmet.  Každý  rok  je 
problematickejšie, nižšie aj zapojenie škôl do takýchto súťaží, nižšia je 
aj  úspešnosť  zúčastnených  žiakov.  Nás  teší,  že  stále  dokážeme 
odhaliť, nájsť a motivovať jednotlivcov, ktorí svoju šikovnosť v počítaní 
dokážu  úspešne  prezentovať  aj  na  neľahkých  matematických 
súťažiach. Na okresnom kole v matematickej olympiáde nás tento rok 
reprezentovali Lenka Sabolová – 7. r. a Ján Šimčák – 6. r. Obaja našu 
školu dobre reprezentovali,  osobitne sme však pyšní na Lenku,  ktorá 
z niekoľkých desiatok  žiakov skončila  na nádhernom  druhom mieste. 
Lenke blahoželáme a veríme v úspechy aj v ďalších rokoch.
K matematickým  súťažiam patrí aj  medzinárodná súťaž Matematický 
klokan. V tomto školskom roku sa na nej za našu školu zúčastnilo 15 
žiakov, v rámci celej Slovenskej republiky niekoľko tisícok žiakov. Opäť 
nás teší, že aj v tejto súťaži máme úspešných riešiteľov. 
Deň Zeme
Aby kvitli kvety, rástli stromy, neodleteli vtáky...
Deň Zeme si pripomíname práve uprostred jari, keď po dlhej zime slnko 
zohrieva jej povrch menej „povrchne“ a jeho životodarné lúče umožňujú 
vykvitnúť  cibuľovinám,  vyrašiť  prvej  hustej  tráve,  rozkvitnúť  miliónom 
púpav a včelám vyletieť z úľov a opeľovať deň od dňa krajšie stromy. 
Práve všetka tá krása by v nás mala vyvolať pocit  zodpovednosti  za 
zachovávanie prirodzeného životného prostredia pre tých, čo prídu po 
nás.
My  sme  si  sviatok  Zeme  uctili  hneď  niekoľkými  aktivitami.  Deti  zo 

záujmového  útvaru  Poznávanie  prírody  venovali  jedno  popoludnie 
rozprávaniu o lese, pričom pre svojich spolužiakov pripravili informačný 
panel  o lesoch  a o zodpovednom  správaní  sa  v lese.  O Zemi  sa 
rozprávalo  aj  na  hodinách  angličtiny.  Témou  bol  Earth  Day,  v rámci 
ktorého  deti  prichystali  projekt  Odkazy  Zemi.  Najväčšou  a aj 
najpútavejšou aktivitou sa stala súťaž o naj strom. Každý ročník vyrobil 
jeden model. Druh stromu, veľkosť, tvar, farba aj technika a materiály 
boli  ľubovoľné.  Výsledkom je stromoradie deviatich neopakovateľných 
umeleckých diel, ktoré dokonale vystihujú pestrosť rastlinstva v prírode. 
Súčasťou spomínanej  súťaže bola aj  výstavka semenáčikov stromov, 
ktoré žiaci jednotlivých tried pestovali od októbra. Za najkrajšie stromy 
a najvydarenejšie semenáčiky získali deti sladké odmeny.
EARTH DAY
Dňa  22.4.2010  mala  sviatok  naša  Zem,  a preto  sme  sa  rozhodli 
vyučovať  hodinu  anglického  jazyka  vo 4..A  netradičným  spôsobom. 
Žiaci počas týždňa pracovali so slovníkmi, encyklopédiami, využívali aj 
informácie  z internetu  a to  všetko  na  tému  EARTH  DAY.  Hodina 
začínala  rozprávkou,  ktorá  bola  o správaní  sa  ľudí  k tejto  planéte. 
Prostredníctvom  metódy  brainstorming  priraďovali  slovné  spojenia, 
ktorými  môžu  pomôcť  našej  planéte.  Medzi  zábavnými  úlohami 
nechýbala  krížovka  či  hľadanie  výrazov  v osemsmerovke.  V závere 
hodiny  písali  odkazy  našej  Zemi,  ktoré  pripínali  na  planétu, 
a prezentovali svoje vlastné práce.
Rôzne
Matematické popoludnie
Uplynulé  obdobie  sa  na  našej  škole  nieslo  v duchu  mnohých  aktivít 
organizovaných vo voľnom čase detí.  Jednou z nich bolo aj  zábavné 
matematické popoludnie pre tretiakov a štvrtákov. Približne dvadsiatka 
žiakov sa pustila do matematiky aj vo svojich voľných chvíľach. Riešili 
mnohé praktické, zábavné aj logické úlohy s veľkým zápalom. Čas na 
ich „ zábavu“ rýchlo ubiehal a deti si nevyriešené úlohy brali aj domov, 
aby sa „vraj“ doma nenudili. Teší nás, že je záujem aj o akéto podujatia.
Deň vody
K Svetovému dňu vody sme aj tento rok pripravili niekoľko aktivít. Žiaci  
si  o vode  vypočuli  informačnú  reláciu,  ktorú  pripravili  deti 
z masmediálneho krúžku. V pondelok   celá  škola  zbierala  poskrývané 
modré  kvapky,  ktoré  predstavovali  kvapky  čistej  vody.  Tie  odovzdali 
ekohliadke.  Odovzdané  a spočítané  kvapky  skončili  v zhotovenom 
peknom  jazierku  na chodbe školy.  Pre  žiakov  z druhého stupňa  boli 
poskrývané  aj  špeciálne  modré  krúžky,  ktoré  nálezcovi  zabezpečili 
vecnú  cenu  (žiacku  knižku  s vodným  motívom).  Celoškolskú  súťaž 
v hľadaní vyhrali siedmaci. V utorok, teda presne v Deň vody, malé deti 
už po druhý raz súťažili  o najkrajší  pršiplášť  a gumáky do dažďa. Na 
víťazov čakali milé ceny.
Získaný certifikát
Za úspešný medzinárodný projekt eTwinningu Let's make a calendar: 
12 months - 12 schools - 12 drawings, ktorý je už ukončený, nám bol  
priznaný certifikát.
Týždeň priateľstva
Opäť sme na našej škole pripravili pre nás výnimočný týždeň, ktorý bol 
oslavou  vzájomného  priateľstva.  Pretože  žiakom  sa  toto  podujatie 
minulý  rok  veľmi  páčilo,  nápad  so  zbieraním  náramkov  priateľstva 
a zábavné  popoludnia  strávené  spoločne  sme  zrealizovali  znovu. 
Dievčatá  z masmediálneho  krúžku  si  rozdelili  úlohy  a pustili  sa  do 
príprav.  Vyrábali  sme  náramky,  vymýšľali  pre  všetkých  rôzne  kvízy 
a súťaže,  ktoré  sme  spravodlivo  vyhodnotili.  Žiakov,  ktorí  zozbierali 
všetky náramky priateľstva, sme odmenili sladkou odmenou. 
Aj Ty môžeš pomôcť
Zapojením sa do spotrebiteľskej súťaže nazvanej „Starostlivosťou o svoj 
domov  pomáhajte  deťom“  podporíte  aj  školu.  Ak  kúpite  produkty 
DOMESTOS  alebo  CIF,  prineste  účtovný  doklad  (bloček)  do  našej 
školy, resp. ho vhoďte do pripravených boxov v predajni, o ostatné sa 
už postaráme. Viac o projekte na www.domestos.sk. Súťaž sa vzťahuje 
na  všetky  výrobky  spoločnosti  Unilever  Slovensko,  spol.  s r.o., 
 predávané pod obchodnou značkou Cif  a Domestos. Trvá do do 31. 
10.  2010.  Za  aktívnu  spoluprácu  ďakujeme  pani  Táni  Humeňajovej 
a pracovníkom predajní v Drienove.

Ďakujeme
Milí  rodičia,  vážení  občania,  priatelia  a známi,  poukazovanie  2%  sa 
ukončuje ku koncu apríla. Hoci ešte nemáme všetky podklady, už dnes 
vieme, že nás podporili  nielen súčasní  rodičia našich detí.  Ďakujeme 
všetkým,  ktorí  nás  podporili  svojimi  2%,  ďakujeme  osobitne  našim 
stálym a verným podporovateľom, Drienovčanom, ktorých deti už dávno 
prestali  byť  našimi  žiakmi,  no  oni  neprestali  byť  našimi  priateľmi. 
Ďakujeme.  O ich  využití  budeme  prirodzene  informovať 
i prostredníctvom našej webovej stránky.

Zo Základnej školy v Drienove
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